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PROTOKOL nr 3/19
z posiedzenia Komisji Skarg, Wnioskow i Petycji Rady Gminy Jasienica

z dnia 15 marca 2019 roku od godziny 8.00 do 9.00
w sali sesyjnej Urz^du Gminy Jasienica

Obecni na nosiedzeniu:
Czlonkowie Komisji Skarg, Wniosko'w i Petycji

JVojt Gminy Jasienica
Zast^pca Wojta Gminy
Sekretarz Gminy
Skarbnik Gminy
Piwowarczyk
Kierownik Referatu GKOS
Pracownik Referatu GKOS
Zast^pca Kierownika BRG
Pracownik Referatu BRG
Pracownik Referatu BRG
Radca Pra-wny Urz^du
Gosci:

Praco\vnicy biura urbanistycznego

wg list obecnosci
(zal. nr 1 do protokolu)
Pan Janusz Pierzyna
Pan KrzysztofWieczerzak
Pani Lucja Jenkner
Pani Agnieszka

Pan Andrzej Swierkot
Pani Elzbieta Chwiejda
Pani Aleksandra Dudek
Pani Alicja Zawilq -Glos
Pani Agnieszka Sosna
Pani Magdalena Kubica

Pan Bogdan Bogacz
Pan Jacek Pszczolka

Proponowanym porzqdek posiedzenia:
1. Powitanie i otwarcie posiedzenia Komisji.
2. Przedstawienie i przyj^cie proponowanego porz^dku obrad.
3. Przyj^cie protokotu z poprzedniego posiedzenia.
4. Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia ,,Nasze Sprawy" z dnia 28 stycznia br.
5. Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia ,,Nasze Sprawy" z dnia 11 lutego br.
6. Wolne wnioski.

7. Zakonczenie posiedzenia.

Ad. 1

Otwarcia posiedzenia dokonat radny najstarszy wiekiem Pan Andrzej Szimke, ktory
powital radnych oraz przybyfych gosci.
Ad. 2

Przewodnicz^cy Komisji przedstawit proponowany porz^dek posiedzenia. Zwrocil si?
do cztonkow Komisji z pytaniem czy sq propozycje zmian do porz^dku obrad. Nikt nie zglosil
zmian i przedstawiony porz^dek posiedzenia zostal w wyniku gtosowania przyj?ty - 5 gtosow
,,za".
Ad. 3

Cztonkowie Komisji zapoznali si? z protokotem posiedzenia Komisji Skarg, Wnioskow
i Petycji, ktore odbylo si? w dniu 25 stycznia 2019 roku. Protokot w wyniku gtosowania zostat
przyj^ty - 5 glosow ,,za".
Ad. 4

Przewodnicz^cy Komisji przedstawil petycj^; Stowarzyszenia ,,Nasze Sprawy" z dnia
28 stycznia br. dotycz^c^ ustanowienia obszaru ograniczonego uzytkowania i zasad
ksztaltowania zabudowy i zagospodarowania terenow Mi^dzyrzecza Gornego, b?dqcych
w oddzialywaniu drogi ekspresowej S 52, przyleglych do potoku Rudawki (zalqcznik nr 2 do
protokotu).
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Nast^pnie po przeprowadzeniu dyskusji w trakcie, ktorej zostal przedstawiony stan
faktyczny oraz omowione mozliwosci rozwi^zania zaistnialej sytuacji min. wprowadzenia
strefy ograniczonego uzytkowania czlonkowie Komisji ustali, iz w odniesieniu do z^dania
,,przeprowadzenia szczegolowej analizy przestrzegania prawa lokalnego ustalaj^cego zasady
ksztaltowania zabudowy i zagospodarowania terenu przez wszystkie podmioty prowadzqce
dzialalnosc gospodarcz^ w obszarze pomi^dzy ulicami Bieszczadzk^ i Strazack^ oraz potokiem
Rudawki, aw szczegolnosci na terenach 1PP, obowi^zuj^cego miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Jasienica dla solectwa Mi?dzyrzecze Gome,
przyj?tego Uchwalc} Rady Gminy Jasienica Nr XXVII/257/2005 z dnia 24 lutego 2005 roku",
zgodnie z zapisami ustawy Prawo budowlane do obowiqzkow nadzoru budowalnego nalezy
mi^dzy innymi nadzor i kontrola nad przestrzeganiem przepisow prawa budowlanego a w
szczegolnosci zgodnosci zagospodarowania terenu z miejscowymi planami zagospodarowania
przestrzennego oraz wymogami ochrony srodowiska. W zwi^zku z powyzszym rozpatrzenie
petycji w tym zakresie nalezy do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Bielsku-
Bialej. W odniesieniu do z^dania ,,stwierdzenia zachowania poprawnosci uzyskania decyzji
pozwolen na budow? lub zmiany sposobu uzytkowania, dla ktorych uzyskanie decyzji
o srodowiskowych udarniowaniach byto wymagane, w swietle Ustawy z dnia 3 pazdziernika
2008 r. o udost^pnianiu informacji o srodowisku ijego ochronie, udziale spoteczenstwa
w ochronie srodowiska oraz o ocenach oddzialywania na srodowisko, wraz z przedlozeniem
raportu oddzialywania przedsi?wzi?cia na srodowisko", czlonkowie Komisji po uzyskaniu
niezb^dnych wyjasnien ustalili, ze rowniez w tym przypadku ustawa Prawo budowlane okresla,
iz wydawanie pozwolen na budow? nalezy do obowi^zkow organow administracji
architektoniczno-budowlanej, w zwi^zku, z czym organem wlasciwym do rozpatrzeniapetycji
wtym zakresie jest Starosta Powiatu Bielskiego. W odniesieniu do z^dania ,,dokladnego
okreslenia uwarunkowan ekofizjograficznych tej cz^sci Mi^dzyrzecza Gornego ze
szczegotowym uwzgl?dnieniem, w skali mikro, klimatu akustycznego, oraz zagadnien
meteorologicznych i terenowych (szorstkosci), atakze wynikaj^cych ztego faktu zagrozen
dotycz^cych ochrony srodowiska, co jest niezb^dne do poprawnego okreslenia ograniczen
dotycz^cych uzytkowania omawianych terenow, niezaleznie od dotychczasowych zapisow,
ktore w istocie nie przystaj^ juz do zmienionych uwarunkowan, zarowno prawnych jak
i srodowiskowych" ustalono, ze zgodnie z zapisami ustawy Prawo ochrony srodowiska za
kolejne etapy dzialania w zakresie sporz^dzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego, ktorego niezb^dnym elementem jest opracowanie fizjograficzne odpowiada
wojt. W zwi^zku z powyzszym rozpatrzenie petycji w tym zakresie nalezy do Wojta Gminy
Jasienicy.

W odniesieniu do z^dania ,,wyst^pienia do wtasciwych organow o ustanowienie obszaru
ograniczonego uzytkowania terenow w s^siedztwie obszaru wyroznionego w pkt. 1 wraz z
terenem 1PP, obowi^zuj^cego Miejscowego Planu Zagospodarowania Przetrzymanego dla
Mi^dzyrzecza Gornego zwi^zanego ze zrealizowanym przedsi?wzi?ciem drogi ekspresowej
S 52, mog^cym zawsze znacz^co oddziatywac na srodowisko, polegaj^cym na nadmiernym
hatasie, przekraczaj^cym wartosci dopuszczalne, w oparciu o mapy immisji halasu sporz^dzone
przez GDDKiA", w wyniku przeprowadzonej analizy ustalono, ze zgodnie z zapisami ustawy
Prawo ochrony srodowiska w razie stwierdzenia okolicznosci wskazuj^cych na mozliwosc
negatywnego oddziafywania instalacji na srodowisko, organ ochrony srodowiska moze, w
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drodze decyzji, zobowi^zac prowadz^cy instalacj^ podmiot korzystaj^cy ze srodowiska do
sporz^dzenia i przedlozenia przegl^du ekologicznego. Jezeli przegl^d ekologiczny doty czy
drogi, linii kolejowej, linii tramwajowej, lotniska lub portu, obowi^zek sporzqdzenia przegl^du
spoczywa na zarz^dzaj^cyc'h tymi obiektami. Jezeli z przegl4du ekologicznego albo z oceny
oddziatywania przedsi^wzi^cia na srodowisko wymaganej przepisami ustawy z dnia 3
pazdziernika 2008 r. o udost^pnianiu informacji o srodowisku i jego ochronie, udziale
spoleczenstwa w ochronie srodowiska oraz o ocenach oddzialywania na srodowisko, albo z
analizy porealizacyjnej wynika, ze mimo zastosowania dost^pnych rozwi^zan technicznych,
technologicznych i organizacyjnych nie mog4 bye dotrzymane standardy, jakosci srodowiska
poza terenem zakladu lub innego obiektu, to dla oczyszczalni sciekow, skladowiska odpadow
komunalnych, kompostowni, trasy komunikacyjnej, lotniska, linii i stacji elektroenergetycznej,
obiektow sieci gazowej oraz instalacji radiokomunikacyjnej, radionawigacyjnej i
radiolokacyjnej tworzy si? obszar ograniczonego uzytkowania. Obszar ten dla przedsi?wzi?cia
mog^cego zawsze znacz^co oddziatywac na srodowisko w rozumieniu ustawy z dnia 3
pazdziernika 2008 r. o udost^pnianiu informacji o srodowisku i jego ochronie, udziale
spoleczenstwa w ochronie srodowiska oraz o ocenach oddzialywania na srodowisko, lub dla
zakladow, lub innych obiektow, gdziejest eksploatowana instalacja, ktorajest kwalifikowana,
jako takie przedsi^wzi^cie, tworzy sejmik wojewodztwa, w drodze uchwaly. Bior^c powyzsze
pod uwag? przed skierowaniem petycji w tym zakresie do organu wlasciwego do ustanowienia
obszaru ograniczonego uzytkowania cztonkowie Komisji zaproponowali wyst^pienie do
Generalnej Dyrekcji Drag Krajowych i Autostrad w Katowicach o zaj^cie stanowiska w
sprawie.

Przewodnicz^cy poddal pod gtosowanie wniosek w sprawie przekazania zgodnie z
whsciwosci^ petycji Stowarzyszenia ,,Nasze Sprawy" z dnia 28 stycznia br. dotycz^c^
ustanowienia obszaru ograniczonego uzytkowania i zasad ksztaltowania zabudowy i
zagospodarowania terenow Mi^dzyrzecza Gornego, b^d^cych w oddziatywaniu drogi
ekspresowej S52, przyleglych do potoku Rudawki:
1) Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego w Bielsku-BiaIej do rozpatrzenia

w zakresie z^dan zawartych w pkt 1 petycji,
2) Staroscie Bielskiemu do rozpatrzenia w zakresie z^dan zawartych w pkt 2 petycji,
3) Wojtowi Gminy Jasienica do rozpatrzenia w zah-esie z^dan zawartych w pkt 3 petycji,
oraz wyst^pienie do Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad w Katowicach o zaj?cie
stanowiska w sprawie z^dan zawartych w pkt. 4 niniejszej petycji - 4 glosy .,za" fl radny
wylg.czonv z elosowania ze wzgledu na interes prawny)
Ad. 5

Przewodnicz^cy Komisji przedstawil petycj? Stowarzyszenia ,,Nasze Sprawy" z dnia
11 lutego br. dotycz^c^ uruchomienia funduszu soleckiego (zalqcznik nr 3 do protokolu).

Pani Agnieszka Piwowarczyk Skarbnik Gminy Jasienica omowila zasady tworzenia
funduszu soleckiego. Czlonkowie Komisji, po zapoznaniu si? z informacj^ stwierdzili, ze
odnosnie z^dania dokonania ,,analizy kwot pieni^znych, za dziesi^ciolecie obowi^zywania
ustawy o funduszu soteckim, ktore w wyniku zaniechania Rady Gminy i Wojta w minionych
kadencjach, poprzez rezygnacj? z uruchomienia funduszu soteckiego, pozbawily nas zwrotu
dodatkowych kwot przyznawanych z budzetu panstwa po zrealizowaniu zadan w ramach tych
funduszy" brakjest mozliwosci dokonania przedmiotowej analizy, ze wzgl^du na fakt, iz Urzqd
Gminy nie jest w posiadaniu informacji w zakresie merytorycznym i finansowym w temacie
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inwestycji, jakie mialby zostac wykonane w ciqgu 10 ostatnich lat w ramach funduszu
soleckiego w poszczegolnych solectwach. Zgodnie z ustaw^ o funduszu soteckim Gmina
otrzymuje z budzetu panstwa zwrot w formie dotacji celowej cz?sci wydatkow wykonanych w
ramach funduszu. Wysokosc zwrotu, co roku ulegala zmianie. W zakresie z^dania dotycz^cego
wyposazenia Sohysow oraz Radnych Gminy w wydawnictwa dotycz^ce funduszu soleckiego
czlonkowie Komisji uznali, ze radni i sohysi posiadaj^ odpowiedni^ wiedz? w zakresie
funduszu soleckiego. Temat ten jest, co rocznie omawiany przy okazji podejmowania przez
Rad^ Gminy Jasienica uchwal w sprawie wyrazenia zgody na wyodr?bnienie srodkow
stanowi^cy fundusz sotecki w budzecie Gminy. Ponadto radni oraz sottysi majq mozliwosci
poszerzania wiedzy za posrednictwem wielu publikacji og61nodost?pnych a takze skorzystania
z wiedzy pracownikow Urz^du Gminy, w tym obslugi prawnej. Natomiast w zakresie z^dania
wyrazenia zgody na wyodr^bnienie srodkow stanowi^cych fundusz solecki w budzecie Gminy
Jasienica na 2020 rok i kolejne lata nast^pne, czlonkowie Komisji stwierdzili, ze zgodnie z
ustaw^ o funduszu soleckim w terminie do dnia 31 marca br. Rada Gminy obowi^zana jest
zaj^c stanowisko w przedmiotowej sprawie. Przed podj^ciem stosownej uchwaly temat
funduszu soleckiego zostanie po raz kolejny szeroko omowiony przez Rad? Gminy.

Biorqc powyzsze pod cztonkowie Komisji uznali skarg? za bezzasadn^ - 4 g-tosy ,,za"
d radny wyl^czony z gtosowania ze wzeledu na interes prawn v)
Ad. 6

Nikt z radnych nie zglaszal wnioskow.
Ad. 7

Przewodnicz^cy Komisji podzi^kowat radnym za przybycie. Na tym posiedzenie
zakonczono.

Przewodnicz^cy Komisji
Skarg, W^skow^ Petycji

)ulakSta

Protokolowala

Sylwia Szymala
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